

AGENDA

INTRODUCTION

14:00-14:10

OPENING REMARKS

- **Leila Ben-Ali**, Head of Statistics Division, African Union Commission
- **Maj Eriksson Gothe**, Head of Unit, Coordination and Development, Statistics Sweden

Moderated by: Priscilla Ndayara, Statistical Officer Migration, East African Community

PRESENTATIONS

14:10-15:20

- **“Migration and Gender”**
M. Papa Seck, Chief, Research and Data Section, UN Women
Ms. Isabella Schmidt, Regional gender statistics specialist for Eastern and Southern Africa, UN Women
Q&A – 10 min
 - **“Gender and Migration – the Kenyan perspective”**
Ms. Caroline Gatwiri Mutwiri, Statistician, Gender Statistics, Kenya National Bureau of Statistics (KNBS)
Q&A – 10 min
 - **“Senegalese women and International Migration: what answers and what challenges in terms of data?”**
Ms. Awa Cissoko, Demographer, National Agency for Statistics and Demography of Senegal (ANSO)
Q&A – 10 min
 - **“Gender and Migration Data: A guide for evidence-based, gender-responsive migration governance”**
Ms. Estefania Guallar Arino, Data Analyst, International Organization for Migrations, Global Migration Data Analysis Centre (IOM-GMDAC)
Q&A – 10 min
-

CLOSING REMARKS

15:20-15:30

Women account for approximately half of the estimated 270 million international migrants worldwide in 2019.

Migrant women contribute massively to the overall outflow of remittances sent by immigrants from their destination countries to their countries of origin. At the same time, women earn less, have harsher working conditions and are much more vulnerable to trafficking for sexual exploitation. In spite of the needs, there are significant challenges concerning the collection, analysis and use of gender responsive data, reflecting differences and inequalities between women and men. Such data is necessary to promote a deepened understanding of migration trends, gaps, challenges and inequalities and to strengthen policies that are gender responsive.

The webinar will address the availability and use of disaggregated, gender responsive migration statistics and give examples of how data from national surveys have been utilized to highlight gender dimensions and the needs and vulnerability of female migrants. The session will include sharing of experiences from experts working in NSO:s in Africa as well as the perspective from UN Women.

ORDRE DU JOUR

INTRODUCTION

14:00-14:10

MOT D'OUVERTURE

- **Leila Ben-Ali**, Chef de la division statistique, Commission de l'Union africaine
- **Maj Eriksson Gothe**, Chef d'unité, Coordination et développement, Statistics Sweden

Moderatrice : Priscilla Ndayara, Chargé de Programme, Statistiques sur la Migration, Communauté de l'Afrique de l'Est

PRESENTATIONS

14:10-15:20

- **“Migration et genre”**

Mr Papa Seck, Chef de la Section de la recherche et des données, ONU Femmes

Mdme Isabella Schmidt, Spécialiste régionale en charge des statistiques sur le genre pour l'Afrique orientale et australe, ONU Femmes

Q&R – 10 min

- **“Genre et migration – la perspective kenyane”**

Ms. Caroline Gatwiri Mutwiri, Statisticienne en charge des Statistiques sur le genre, Institut National de la Statistique du Kenya (INSK)

Q&R – 10 min

- **“Femmes sénégalaises et Migration Internationale: quelles réponses et quels défis en termes de données”**

Ms. Awa Cissoko, Démographe, Agence Nationale de la Statistique et de la Démographie du Sénégal (ANSD).

Q&R – 10 min

- **“Gender and Migration Data: A guide for evidence-based, gender-responsive migration governance”**

Ms. Estefania Guallar Arino, Analyste de données, Centre Mondial d'Analyse des Données sur la Migration, Organisation Internationale pour les Migrations (OIM-GMDAC)

CEREMONIE DE CLOTURE

15:20-15:30

Les femmes représentent environ la moitié des 270 millions de migrants internationaux estimés dans le monde en 2019.

Les femmes migrantes contribuent massivement aux envois de fonds des immigrants vers leurs pays d'origine. Dans le même temps, les femmes gagnent moins, ont des conditions de travail plus dures et sont beaucoup plus vulnérables à la traite à des fins d'exploitation sexuelle. Malgré les besoins, il existe des défis importants concernant la collecte, l'analyse et l'utilisation de données sensibles au genre, reflétant les différences et les inégalités entre les femmes et les hommes. Ces données sont nécessaires pour promouvoir une compréhension approfondie des tendances, des écarts, des défis et des inégalités migratoires et pour renforcer les politiques qui tiennent compte du genre.

Le webinaire abordera la disponibilité et l'utilisation des statistiques sur la migration suivant l'approche genre, et fournira des exemples pratiques de l'utilisation des données des enquêtes nationales pour la mise en évidence la dimension du genre et les besoins et la vulnérabilité des femmes migrantes. La session sera l'occasion de partage d'expériences des experts travaillant dans les INS en Afrique ainsi que le point de vue de l'ONU Femmes.